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RG.0002.24.2017 

 

Protokół z XXIV sesji Rady Gminy Słońsk z dnia 09.06.2017 r. 

 

 

      Do punktu 1 – Sprawy regulaminowe: 

a)  otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

   Sesję rozpoczęła o godz. 9
05

 Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz słowami „Otwieram XXIV 

zwyczajną sesję Rady Gminy Słońsk” i powitaniem radnych Gminy, wójta Gminy, skarbnika Gminy, 

sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych, radnego Powiatu oraz przybyłych gości. 

   Po sprawdzeniu listy obecności radnych, Przewodnicząca Rady oznajmiła, że na sesji obecnych jest 

11 radnych, co przy 15- osobowym składzie Rady Gminy Słońsk stanowi kworum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego  

protokołu). 

b) przyjęcie protokołu z 23 zwyczajnej  

   W obecności 11 Radnych, Rada Gminy Słońsk w głosowaniu 11 „za”, 0 „wstrzymujących się”,                  

0 „przeciw” przyjęła protokół z 23 zwyczajnej sesji Rady Gminy Słońsk z dnia 18.05.2017 r. 

 

c) wnioski o uzupełnienie porządku obrad 

   Kontynuując część regulaminową obrad, Przewodnicząca odczytała porządek 24 zwyczajnej sesji                   

i zwróciła się z zapytaniem, czy będą wnioski o jego zmianę.  

 

d) uchwalenie porządku obrad 
    Zmian do porządku obrad nie wprowadzono, w związku z powyższym przystąpiono do realizacji 

punktu 2. 

 

   Do punktu 2.  

   Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady Gminy 

Słońsk. 

 

Radny I. Swoboda zwrócił się do Wójta w sprawie  spotkania  o przejęcie J. Radachowskiego. 

Wójt: „Z Dyrektorem było spotkanie, rozmowa była, jest szansa. Jeżeli teraz tego nie wykorzystamy, 

bo ma wejść tzw. „wody polskie”(…) i będzie trudniejsza sprawa, ale doszliśmy do takiego 

porozumienia, byłem też w Agencji Nieruchomości Rolnej, bo tu jest taki warunek, żeby Agencja nam 

też przekazała. Musimy zrobić geodezyjny pomiar linii brzegowej, są to tereny nie duże , ale musimy to 

zinwentaryzować – to już jest zrobione. Już rozmowy trwają w Lubuskim Zarządzie, bo pewne 

działeczki wychodzą po 2 ary w niektórym miejscu jest 20-30 arów . Mieli to zniwelować, żeby to było 

zgodnie z litera prawa. W zapisie, w księgach wieczystych jest , jako nieużytków jest chyba 18 arów, a 

3   czy 3,60 hektara są jakby  zadrzewienia, zalesienia itd.- to musimy wyodrębnić, żeby Lubuski 

Zarząd Melioracji w porozumieniu z Marszalkiem przekazał nam wody.  My to robimy, bo to my 

chcemy to przejąć. My z Dyrektorem uzgodniliśmy, żeby to do końca czerwca się udało, jeżeli się uda 

to bardzo dobrze bo z dniem 01 lipca miał sejm powołać „wody polskie”, ale jak widać jest to 

przesunięte co najmniej o miesiąc, bo jeszcze nie zostało skończone czytanie tych ustaw, a ono musi 

być zatwierdzone z miesięcznym wyprzedzeniem(…).” 

 

Radny K. Sozański zapytał o spotkanie z radnymi powiatowymi, czego spotkanie dotyczyło. 

 

Wójt: „Spotkanie dotyczyło inwestycji wspólnych powiat-gmina. Jak Państwo wiecie na ostatniej sesji 

było trochę burzliwie i chcieliśmy to uporządkować, żeby to miało ręce i nogi.  Doszliśmy do 

wspólnego porozumienia. Ja zaproponowałem na sesji ul. Poniatowskiego  i powiedziałem na 

spotkaniu, że ja od tego nie odstąpię. Druga propozycja była Głuchowo, tak jak oznajmiłem radnym 

powiatowym, Głuchowo  nie jest w ogóle przygotowane dokumentacyjnie, kosztowo, nie wiemy jakie 

pieniądze itd. Dlatego moja propozycja była, powiat, jeżeli mamy to realizować w 2018, żeby powiat 

przygotował dokumentacyjnie i kosztowo, ale tak zaproponowałem, bo jak wiemy na każdej sesji 

Radny z Głuchowa zgłasza ul. Słoneczną do naprawy tego chodnika po lewej stronie, z lewej strony 
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jadąc do Słońska i również Radna E. Grabińska z Jamna zgłasza ciągle pobocza na drodze w Jamnie, 

żeby też je zniwelować. Prosiłem, żeby te 3 zadania włączyć w jedno i zastanowimy się nad realizacją 

tych trzech zadań jako w jednym etapie. I też sprawa była dyskutowana jeżeli chodzi o Ownice. Tam 

była mowa o ul Słonecznej, bo to jest ten drugi chodnik, druga strona to jest droga powiatowa, ale 

moja propozycja w trakcie dyskusji, bo też sołtys wie, że jak dyskutowaliśmy wcześniej to było ciężko 

przekonać p. Gryza, żeby tam w ogóle chodnik na ul. Słonecznej w Ownicach powstał. Później przy 

tym wspólnym działaniu udało się jedną stronę i my cały czas walczyliśmy o jedną stronę. I ta strona 

została wykonana. Moja była propozycja, aby dokończyć odcinek na ul. Lemierzyckiej w Ownicach, to 

jest droga gminna. Jeżeli ten materiał wieś dostaje od „norek’ jeśli to będzie, to porozumienie, że ja 

się zwrócę o sfinansowanie robocizny. Te trzy zadania zostały tak uzgodnione (…).” 

 

Radny Powiatowy F. Jamniuk potwierdził wypowiedź p. Wójta. 

 

Radny Powiatowy F. Jamniuk zapytał o spotkanie dot. dróg leśnych. 

 

Wójt: „My wcześniej podejmowaliśmy uchwałę o przekazaniu dla lasów tzw. „droga na Lipienice”, 

ale tam się wkradł błąd, że musimy to uchwalą znieść zapis droga publiczna. Jest problem, nie 

ukrywam, dlatego był zaproszonym przedstawiciel Urzędu Wojewódzkiego  p. Grzegorz Dłubek, który 

też się zastanawia. Nie jest to takie proste dzisiaj ten manewr zrobić, a tym bardziej jeżeli 

zlikwidujemy , to według przepisów  może ona  być zlikwidowana z dniem 01.01.2018 r., jeżeli w tym 

roku podejmiemy (…). Dzisiaj jesteśmy na tym etapie przygotowawczym, mecenasowie pracują nad 

tym i na pewno jeszcze jedno spotkanie będzie, żeby ten akt notarialny, bo musimy znieść darowiznę, 

która była dana i tu szukają przyczyny jak to zrobić (…) Dlatego ta droga, która była zrobiona, którą 

my dzierżawimy, która jest dojazdem do Jeziora Radachowskiego, do plaży, która my dzierżawimy. 

Mam już wzór aneksu do umowy, która nam gwarantuje, że będziemy mogli korzystać, to jest taki 

aneks do umowy dzierżawy z tym, że oni narzucają też tam swoje jakby żądania. Ja nie ukrywam, że 

możemy uczestniczyć w jakiś bieżących remontach tej drogi, bo nasi będą uczestniczyć tam 

procentowo 10 czy 15%. Wiadomo, że wyworzenie drewna  to nie jest przejechanie samochodem 

osobowym, ale tu musimy się dogadać. Druga sprawa tak jak rozmawiałem z Nadleśniczym, będę 

rozmawiał z Komendantem Powiatowym, żeby tam wzmożyć czujność, są tam ograniczenia, ja myślę, 

że do j. radachowskiego 30-40 km/h można jechać-to nie trzeba jechać 120, czy kładami tam gdzieś się 

poruszać i robić te wyrwy, które później po ulewach powstają już większe.  Nie ma przeciwności 

korzystania z ich strony, ale żeby to było, że ich naciągamy, tylko zniszczona i oni mają robić.” 

 

Radny Powiatowy – F. Jamniuk: „Są takie drogi na naszym terenie, są to krótkie odcinki dróg, które 

są gminne i lasy tez korzystają i do dzisiaj ich nie obciążamy za korzystanie z tego, więc moglibyśmy 

tez postawić znak. Stąd nieadekwatne byłoby gdybyśmy my mieli wyrazić zgodę na partycypowanie w 

remontach tych dróg.” 

 

Wójt: „Ja nie mówię o wszystkich, ja mówię o jednej, która prowadzi do naszej dzierżawy, do  plaży, 

ja tylko o tej drodze mówię (…).” 

 

Radny – K. Kardasz zapytała o zjazd z ul. 3-go Lutego w kierunku jego zakładu. 

 

Wójt: „Zwróciłem się do lasu o  zgodę na likwidację tego, co oni mają na tą działkę, taką malutką. 

zgodę, żeby mi to przekazali, że my możemy, bo ktoś kiedyś na mapie po tych inwestycjach chyba z 15 

lat temu co robili tą krajówkę przy wykonywaniu inwentaryzacji powykonawczej nie zobaczył jak 

droga idzie tylko wstawił na mapę, że (…) .  Już mam zgodę likwidacji, tego żądała Generalna 

Dyrekcja  i tu już wstępna zgoda jest. (…) w lipcu powinniśmy zrobić.” 

  

Radny Powiatowy – F. Jamniuk: „Ekonomicznie uzasadnionym byłyby rozmowy i uzgodnienia w 

kwestii tego np. odcinka drogi, tam są dwa przedsiębiorstwa przecież powstają z przedsiębiorstwami, 

które z chęcią będą partycypować w wykonaniu tego zjazdu. Jak już wiemy była Dyrekcja Dróg 

Krajowych, kontrola tam i chcieli już zablokować wyjazd ponieważ z pola wyjeżdżały ciężarówki i ten 

temat jest niezwłoczny do załatwienia w innym przypadku może się okazać, że do lecznicy czy 
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warsztatu dojadą  z mojego zjazdu, ale na pola może być zablokowany i co wtedy? Będzie kłopot z 

dużym rolnikiem to jest raz, tutaj z chęcią Ci Panowie będą uczestniczyć, to jest ekonomiczny aspekt 

uzasadniony.  

 

Wójt: „A jakie zasady obowiązują, panie Franku? Jeżeli ktoś nabrudził to ma obowiązek wyczyścić.” 

 

Radny Powiatowy – F. Jamniuk: „Jak Pan dobrze wie, w rzeczywistości to wygląda trochę inaczej.” 

 

Wójt: „To co było to nie do przyjęcia. Nawiezienie tłucznia i wywiezienie na asfalt.” 

 

Radny Powiatowy – F. Jamniuk: „Mówię o tym ekonomicznym aspekcie. Jest partner z którym 

można przenegocjować 30-40 metrów drogi wykonać. Ja rozmawiałem z kilkoma właścicielami firm, 

które są tam gdzie Pan Kardasz ma swoją firmę i oni chcą partycypować w kosztach i tą drogę też 

trzeba by było wykonać. Zasada partycypowania w kosztach (…) są jeszcze prywatni przedsiębiorcy, 

gdzie to oni właśnie płacą podatki przez wiele lat i im się to należy.” 

 

Wójt: „Na pewno tak, ale są tzw. drogi gruntowe, drogi rolnicze i ta droga jest droga rolniczą, to 

można do Marszalka złożyć projekt, nie ma żadnych przeciwności, a partycypowanie w kosztach robi 

się porozumienie i nie widzę przeszkód, żeby ktoś dołożył.  

 

Radny Powiatowy – F. Jamniuk: „Kiedy usiądziemy do ustaleń?” 

 

Wójt: „Musi być to prawnie załatwione, musi być pozwolenie i wykonanie. Poczekajmy na pozwolenie 

i na wejście. Zobaczę kiedy wejdą z tym rurociągiem. Te sprawy musza być łączone.(…) dokumentację 

na ta drogę gruntową możemy zrobić, bo ona jest też droga do punktu czerpania wody, ta wzdłuż tego 

lasu.”  

 

Radny Powiatowy – F. Jamniuk: „Ja rozumiem procedury, ale to nic nie szkodzi, żeby Pan Wójt 

zaprosił na takie spotkanie robocze bezpośrednio zainteresowanych, żeby nie było niedomówień.”  

 

(…) 

 

   Więcej pytań do sprawozdania Wójta nie zgłoszono w związku z tym przystąpiono do realizacji 

punktu 3 porządku posiedzenia. 

 

 

   Do punktu 3.  

   Sprawozdania z działalności: Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Słońsku, Zakładu 

Gospodarki Wodno-Ściekowej w Słońsku, Zespołu Szkół w Słońsku, Gminnej Komisji ds. 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii. 

 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że sprawozdania z działalności jednostek zostały przekazane 

Radnym. W związku z tym, Przewodnicząca Rady poprosiła Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Słońsku -p. Irenę Blicharską o informację z działalności GOPS w Słońsku za 2016 rok. 

 

Radny Rady Powiatu – F. Jamniuk: „Czy budżet 500+ jest do budżetu gminy i rozdysponowywane 

przez GOPS? 

Kierownik GOPS potwierdziła,  że środki są rozdysponowywane przez GOPS. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

   W związku z powyższym poproszono Kierownika Zakładu Gospodarki Wodno-Ściekowej w 

Słońsku. 

Kierownik ZGWŚ w Słońsku poinformował o zaległościach ludzi w opłatach za wodę i ścieki oraz 

przekazał informację o kosztach badań wody, które ponosi zakład w związku z ich wykonaniem. 
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Radny Rady Powiatu F. Jamniuk zwrócił uwagę na to, że nie ma potrzeby, aby dwóch pracowników 

jeździło spisywać liczniki u ludzi. Zdecydowanie może to robić jedna osoba. Radny Powiatowy 

również zwrócił się z pytaniem: „Czy prawda jest to, ze pracownicy Zakładu Gospodarki Wodno-

Ściekowej                  w Słońsku pracują oprócz tego etatu jeszcze na innych etatach, bo oni mówią 

wręcz, ze musza skończyć, bo jeszcze gdzieś tam maja jakieś prace do wykonania?” 

 

Radny K. Kardasz zapytał o jakość wody w naszych kranach. 

Kierownik ZGWŚ poinformował, że woda jest zdatna do picia. 

 

Radny I. Swoboda poruszył sprawę ZGWŚ, która prowadzi działalność polegająca na zaopatrzenie w 

wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków z budynków mieszkalnych. Nic nie ma tu mowy o koszeniu, 

o wywożeniu śmieci. „Czy pieniądze, które są z opłat za wodę i ścieki  służą za całkowite opłacenie 

pracownika?” 

 

Wójt poinformował, że koszenie wykonują „bezrobotni”. Głównym źródłem działalności ZGWŚ są 

woda i ścieki.  

 

Z-ca Wójta dodała, że woda i ścieki to jest osobny temat,  utrzymanie dróg to jest osobny temat. 

Pensje są rozliczane, część pensji jest na pewno w taryfie zawarta, pracują na oczyszczalni, pracuje 

przy stacjach uzdatniania wody, więc część dnia 4 czy 5 godzin w jakiś sposób Pan Kierownik to 

rozlicza  jest zaliczana na wodę i ścieki. Natomiast pozostałe rzeczy, to jest zakład komunalny, robi 

rożne rzeczy, utrzymuje cmentarz, sprząta i wiesza flagi, bo któż miałby to robić.  

 

Radny I. Swoboda: „Czy pieniądze pozyskane z opłat za wodę pokrywają w 100% płace tych 

pracowników?” 

 

Z-ca Wójta: „Nie, absolutnie.” 

Radny I. Swoboda: „Czyli Ci pracownicy pozyskują z gminy jakieś pieniądze?” 

 

Zastępca Wójta poinformowała, że wpływają faktury. 

 

   Następnie poproszona p. Urszulę Jarmuszkę, Dyrektor Zespołu Szkół w Słońsku. Pani Dyrektor 

poinformowała, że jeżeli chodzi o bieżące sprawy na pewno zwróci się  dofinansowanie w zakresie 

technologii informacyjno-komunikacyjnej, czyli o doposażenie szkoły w sprzęt informatyczny i dla 

klas młodszych, od września 2017 wchodzi obowiązek przygotowania dzieci do programowania. 

Pomoce dydaktyczne z tym związane są dosyć drogie i średnio 200-300 zł. 

„Natomiast jeżeli chodzi o pozostałą działalność chciałabym podziękować Radzie i Panu Wójtowi, że 

środki przekazujecie na inwestycje oświatowe, została wyremontowana sala gimnastyczna i to co 

najbardziej mnie bolało od kilku lat wyremontowany dach na Zespole Szkół (…).” 

Dyrektor Zespołu Szkół zwróciła się z prośbą o zwrócenie uwagi podczas prac związanych z elewacja 

na budynku ZS w Słońsku na nieszczelne okna. 

 

Sołtys Sołectwa Słońsk - J. Cieśliński zapytał, czy szkoła jest ubezpieczona od tego typu zalania, czy 

to musi finansować gmina, czy można ubiegać się o ubezpieczenie. 

 

Dyrektor ZS w Słońsku, tak, w przypadku stwierdzenia zasadności.  

 

   Radny M. Jankowski zapytał o wniosek w trybie informacji publicznej dot. zatrudnienia w Zespole 

Szkół w Słońsku logopedy. 

 

   Dyrektor Zespołu Szkól w Słońsku poinformowała, że na dzień dzisiejszy „nie zatrudniamy 

logopedy i nie ma zaplanowanych godzin dla logopedy.”  
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   Radny M. Jankowski: „Chodzi o to, że rodzice zwłaszcza tych dzieci młodszych u których aparat 

mowy dopiero się kształtuje  , etat logopedy zwłaszcza w tych klasach młodszych powołać, czyli jeżeli 

dałoby się cos z tym zrobić to na pewno odbiór społeczny byłby bardzo pozytywny.” 

 

   Wójt Gminy Słońsk: „A do Pani Dyrektor zgłaszali się rodzice?”  

   Dyrektor Zespołu Szkól w Słońsku- U. Jarmuszka: „Przede wszystkim dobro dzieci jest dla nas 

najważniejsze. W przedszkolu od najmłodszej grupy Panie są przygotowane do prowadzenia (nie 

mówię, że specjalistycznych), ale „normalnych zajęć logopedycznych” i codziennie przed 

rozpoczęciem zajęć   obowiązkowych dzieci ćwiczą aparat artykulacyjny, są to podstawowe ćwiczenia 

usprawniające i niwelujące rozwój bieżący mowy jeżeli są z tym jakieś trudności. Następna sprawa, 

jeżeli chodzi o klasy 0-III w szkole również Panie są przygotowane w zakresie przynajmniej 

podstawowym do udzielania bieżącej pomocy logopedycznej. Podstawa do tego, żeby ubiegać się do 

organu prowadzącego o przyznanie godzin na logopedię są wnioski rodziców. Na dzień dzisiejszy 

sama opinia dostarczona z poradni nie zobowiązuje szkoły do przyznania godzin. Opinie i tzw. 

zawarte sugestie zobowiązują nauczyciela do obowiązkowego udzielania pomocy w czasie 

realizowanych zajęć. Do ubiegania się o dodatkowe godziny jest możliwe to tylko wtedy jeżeli rodzice 

złożą do mnie pisemne wnioski i zawierające opinie z Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej, dopiero 

wówczas ja mogę wystąpić do organu prowadzącego o przyznanie takich godzin.” 

Radny M. Jankowski: „Czy jest jakaś ustalona ilość osób, ilość wniosków.” 

Dyrektor Zespołu Szkól w Słońsku- U. Jarmuszka: „Indywidualnie rozpatrywane wnioski 

przynoszone i zebranie ilości, przeliczenie tego na godziny .”  

Radny M. Jankowski: „Rola nauczyciela jest korygowanie wad wymowy i zwracanie uwagi aby było 

to właściwe.  

Dyrektor Zespołu Szkól w Słońsku- U. Jarmuszka: „Przepraszam, ja wiem jak wygląda różnica w 

udzielaniu pomocy bieżącej a specjalistycznej. Mam również skończone studia logopedyczne.”  

Radny Rady Powiatu – F. Jamniuk: „Jak Pani tu podkreśliła, stanowczo i wyraźnie to jest 

oczywiste, ze dobro dzieci jest najważniejsze nie trzeba tu uświadamiać Radnych i Sołtysów. Czy Pani 

czeka łaskawie, żeby rodzice przyszli na kolanach?! Czy Pani nie powinna zrobić zebranie i 

uświadomić rodzicom, powiedzieć Wasze dzieci seplenią, potrzebny jest Was wniosek, czy musimy do 

takiej skrajności dochodzić?! Skoro jest Pani managerem tej szkoły, jest Pani Dyrektorem, jest Pani 

osobą, która odpowiada za to, czy trzeba prosić?! W takiej sytuacji wystarczy powiedzieć, bo może 

rodzice nie są świadomi, czy Pani o tym pomyślała?! 

Drugie pytanie, czy do tej pory był etat logopedy. Jeżeli tak, to do kiedy i ewentualnie ile tych etatów 

było.” 

 Dyrektor Zespołu Szkól w Słońsku- U. Jarmuszka: „Nie było godzin i nie był zatrudniany 

logopeda. Nikt mnie nie musi prosić ja rozmawiam z rodzicami indywidulanie w przypadku kiedy 

dostaje opinie informuje rodzica, że podstawą do tego, żeby ubiegać się o dodatkowe godziny jest 

wniosek rodzica. Opinie zawsze przyjmuje i czekam na wniosek. Udzielanie pomocy psychologiczno-

pedagogicznej i przydzielenie godzin odbywa się na wniosek rodzica, a rodzic musi potwierdzić i 

wyrazić zgodę (…). To nie są moje wymysły, tylko tak stanowi litera prawa.” 

Radny Rady Powiatu – F. Jamniuk: „… a ja Pani udowodnię … .” 

Dyrektor Zespołu Szkól w Słońsku- U. Jarmuszka: „Proszę mi wierzyć, że ja naprawdę z rodzicami 

rozmawiam. Rodzice są poinformowani, jeżeli nawet nie mają opinii przychodzą do mnie 

rozmawiamy, jest sugestia, żeby skorzystali z poradni psychologiczno-pedagogicznej i wtedy jest 

łatwiej (…). Jeżeli jest to seplenienie typu „capka”, „safa” to do takiej korekty wymowy są 

przygotowani nauczyciele w zakresie wychowania przedszkolnego i edukacji wczesnoszkolnej, oni 

maja do tego podstawy, żeby takie wady niwelować.”  

Radny Rady Powiatu – F. Jamniuk: „Ja mam inne informacje.” 

Dyrektor Zespołu Szkól w Słońsku- U. Jarmuszka: „Panie Franku, jeżeli Pan naprawdę jest 

zainteresowany, to serdecznie zapraszam, proszę przyjść do szkoły, porozmawiamy.” 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczącą Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Narkomanii o przedstawienie sprawozdania z działalności w roku 2016. 

Radny Rady Powiatu – F. Jamniuk poinformował, że brał udział w konferencji poświęconej 

narkomani i nadużywania alkoholu. Tutaj „nigdy nie widziałem żadnego zorganizowanego spotkania 
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współpracy ze szkołą, Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej, żeby uświadomić te dzieci o 

zagrożeniach.” 

Przewodniczącą Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii 

poinformowała, że w zeszłym roku zorganizowane zostało spotkanie z profesorem Izdebskim, był 

zorganizowany cały cykl spotkań, było to również szeroko reklamowane, skorzystali nauczyciele i 

dzieci, ale nie było zainteresowania ze strony rodziców.  

 

 

   Do puntu 4. 

   Wójt Gminy wyjaśnił, że sytuacja finansowa – dochody i wydatki były szczegółowo omawiane na 

posiedzeniach komisji stałych oraz na sesjach Rady Gminy przez Skarbnika – Pana Edmunda 

Niemyskiego. 

   Następnie Skarbnik Gminy odczytał uchwałę wraz z uzasadnieniem Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Gminy Słońsk za rok 2016 wraz z informacją o stanie mienia. 

(Uchwała stanowi zał. do niniejszego protokołu ) 

   Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Pani Barbara Miglujewicz poinformowała, że analizę 

sprawozdań finansowych przeprowadzono w sposób uproszczony. Następnie Przewodnicząca Komisji 

Rewizyjnej odczytała treść punktu I protokołu z posiedzenia Komisji Rewizyjnej. 

   Następnie odczytano treść punktu II protokołu Komisji Rewizyjnej  dotyczącej analizy 

sprawozdania z wykonania budżetu wraz ze wszystkim załącznikami (protokół z posiedzenia Komisji 

Rewizyjnej stanowi zał. do niniejszego protokołu). 

   Kolejnym punktem było przedstawienie przez Komisję Rewizyjną wniosku  w sprawie 

absolutorium. 

   Przewodnicząca komisji poinformowała, że Komisja Rewizyjna po przeanalizowaniu  sprawozdania 

rocznego z wykonania budżetu gminy za 2016 rok, informacji o stanie mienia Gminy Słońsk ze 

stanem na 31.12.2016r. wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o ww. 

sprawozdaniach i informacji oraz sprawozdaniach finansowych Gminy Słońsk wnioskuje, na 

podstawie art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym oraz art. 270 ust. 2 

ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach publicznych o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Słońsk - Panu Januszowi Krzyśków. 

   Przewodnicząca Rady Gminy, Lilla Burkiewicz poinformowała, że w dniu 12.05.2017 r. został 

przekazany na ręce Przewodniczącej Rady wniosek o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy  

Słońsk. 

Wniosek Komisji Rewizyjnej tego samego dnia został przesłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Zielonej Górze – Zespołu Zamiejscowego w Gorzowie Wielkopolskim. 

   Następnie Przewodnicząca Rady odczytała Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Zielonej Górze w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Słońsk dotyczącym udzielenia absolutorium Wójtowi. 

(Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z stanowi zał. do 

niniejszego protokołu sesji). 

   Uwag i pytań nie zgłoszono. 

 

   Do punktu 5 - podpunkt 1) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za 2016  rok. 

   Zgodnie z przepisem art. 270 ust. 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych Rada 

Gminy Słońsk  jako organ stanowiący zobligowana została do rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu w terminie do dnia 30 

czerwca roku następującego po roku budżetowym. 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że  projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz zwróciła się do przewodniczących 

komisji o przedstawienie opinii. 
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   Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za 2016 rok. 

   Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za 2016 rok. 

   Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych 

oznajmił, że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

   Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

   Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za 2016 rok i poddała Radzie Gminy  pod głosowanie jawne. 

   W głosowaniu uczestniczyło 11 radnych.  Oddano głosów 11, w tym: 11 „za”, 0 „przeciw”, 0 

wstrzymujących się”. 

   Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że 

Rada Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2016 

rok.  

   Uchwała ma nr XXIV/145/2017 i stanowi załącznik do niniejszego protokołu sesji. 

 

   Do punktu 5 - podpunkt 2) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Słońsk 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Słońsk za 2016 rok. 

   Zgodnie z art. 271 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych, Rada Gminy nie 

później niż do dnia 30 czerwca roku następnego po roku budżetowym podejmuje uchwałę w sprawie 

udzielenia bądź nieudzielenia absolutorium dla Wójta danej Gminy. 

   Reasumując podjęcie uchwały o udzieleniu absolutorium następuje na wniosek Komisji Rewizyjnej. 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy Słońsk w dniu 12.05.2017 r. złożyła wniosek o udzielenie 

absolutorium dla Wójta Gminy Słońsk, który został pozytywnie zaopiniowany przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową w Zielonej Górze – Zespół Zamiejscowy w Gorzowie Wlkp. 

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że  projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy.  

   W związku z powyższym Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz zwróciła się do przewodniczących 

komisji o przedstawienie opinii. 

   Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie z udzielenia Wójtowi Gminy Słońsk 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Słońsk za 2016 rok. 

   Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Słońsk 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Słońsk za 2016 rok. 

   Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych 

oznajmił, że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

   Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

   Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Słońsk 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Słońsk za 2016 rok i poddała Radzie Gminy  pod 

głosowanie jawne. 

   W głosowaniu uczestniczyło 11 radnych.  Oddano głosów 11, w tym: 11 „za”, 0 „przeciw”, 0 

wstrzymujących się”. 

   Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że 

Rada Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Słońsk absolutorium                   

z tytułu wykonania budżetu Gminy Słońsk za 2016 rok.  

   Uchwała ma nr XXIV/146/2017 i stanowi załącznik  do niniejszego protokołu sesji. 

 

 

 

Salę posiedzeń opuścił Radny K. Kardasz. – godz. 10
30

. Obecnych 10 Radnych. 
 

   Do punktu 5- podpunkt 3) 
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   Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i za 

zbiorowe odprowadzenie ścieków na terenie Gminy Słońsk. 

   Wójt Gminy przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę i za zbiorowe odprowadzenie ścieków na terenie Gminy Słońsk.  

   Na podstawie art. 24. ust. 1. ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę                        

i zbiorowym odprowadzeniu ścieków (t. j. Dz. U. z 2015r., poz. 139) taryfy podlegają zatwierdzeniu                      

w drodze uchwały rady gminy.  

   Przedsiębiorstwo wodociągowo-kanalizacyjne, w terminie 70 dni przed planowanym dniem wejścia 

taryf w życie, przedstawia wójtowi wniosek o ich zatwierdzenie. Natomiast rada gminy podejmuje 

uchwałę o zatwierdzeniu taryf w terminie 45 dni od dnia złożenia wniosku albo o odmowie 

zatwierdzenia taryf, jeżeli zostały one sporządzone niezgodnie z przepisami. 

   W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne.  

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że  projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy.  

   W związku z powyższym Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz zwróciła się do przewodniczących 

komisji o przedstawienie opinii. 

   Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i za zbiorowe odprowadzenie ścieków na terenie Gminy Słońsk. 

   Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i za zbiorowe odprowadzenie ścieków na terenie Gminy Słońsk. 

   Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych 

oznajmił, że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

   Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

   Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i za zbiorowe odprowadzenie ścieków na terenie Gminy Słońsk i poddała Radzie 

Gminy  pod głosowanie jawne. 

   W głosowaniu uczestniczyło 10 radnych.  Oddano głosów 10, w tym: 10 „za”, 0 „przeciw”, 2 

„wstrzymujących się”. 

   Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że 

Rada Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę i za zbiorowe odprowadzenie ścieków na terenie Gminy Słońsk. 

   Uchwała ma nr XXIV/147/2017 i stanowi załącznik  do niniejszego protokołu sesji. 

 

Przybył Radny K. Kardasz, godz. 10
35

. Obecnych 11 radnych. 

 

   Do punktu 5- podpunkt 4) 

   Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż udziałów w nieruchomości, 

położone w obr. wsi Budzigniew stanowiącej własność Gminy Słońsk. 

    Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. Projekt uchwały dotyczy sprzedaży 

pomieszczeń w budynku po byłej szkole w Budzigniewie.  

   Sołtys wsi Budzigniew – p. A. Jakubowska zapytała o świetlice wiejską w Budzigniewie.  

   Wójt poinformował, że pomieszczenie świetlicy wiejskiej pozostanie na takich samych zasadach jak 

to miało miejsce dotychczas.  

   Przewodnicząca Rady poinformowała, że  projekt uchwały był konsultowany z trzema stałymi 

komisjami Rady Gminy.  

   W związku z powyższym Przewodnicząca Rady Lilla Burkiewicz zwróciła się do przewodniczących 

komisji o przedstawienie opinii. 

   Wojciech Stybel - przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Planowania, oświadczył, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż udziałów 

w nieruchomości, położone w obr. wsi Budzigniew stanowiącej własność Gminy Słońsk. 

   Kazimierz Sozański – przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż udziałów 

w nieruchomości, położone w obr. wsi Budzigniew stanowiącej własność Gminy Słońsk. 
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   Marek Jankowski – przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych 

oznajmił, że komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

   Sołtys Wsi Budzigniew zapytała, co będzie z salą w Budzigniewie. 

   Wójt poinformował, że sala pozostaje do dyspozycji sołectwa, pozostaje bez zmian. 

   Uwag i zapytań do projektu uchwały na sesji nie zgłoszono.  

   Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż udziałów 

w nieruchomości, położone w obr. wsi Budzigniew stanowiącej własność Gminy Słońsk. 

   W głosowaniu uczestniczyło 11 radnych.  Oddano głosów 11, w tym: 11 „za”, 0 „przeciw”, 0 

wstrzymujących się”. 

   Na podstawie wyników powyższego głosowania, Przewodnicząca Lilla Burkiewicz ogłosiła, że 

Rada Gminy Słońsk podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż udziałów w 

nieruchomości, położone w obr. wsi Budzigniew stanowiącej własność Gminy Słońsk. 

   Uchwała ma nr XXIV/148/2017 i stanowi załącznik  do niniejszego protokołu sesji. 

 

   Do punktu 6.  

   Interpelacje radnych. 

 

   Do punktu 7. 

   Wolne wnioski: 

   Radny M. Jankowski zapytał o zakończenie roku szkolnego oraz poruszył temat dotyczący 

ubiegania się o  fundusze zewnętrzne przez szkołę. 

   Dyrektor Zespołu Szkol w Słońsku poinformowała, że szkoła ubiega się o środki zewnętrze tylko 

bardzo często beneficjentem jest organ prowadzący.  

   Z-ca Wójta dodała, że teoretycznie możliwości jest mnóstwo, tak się mówi, że są miliony na każda 

gminę, tylko, że jak się popatrzy w kryteria, które zawarte są w tych programach, to się okazuje, że  

nie wiadomo dla kogo te pieniądze są. Ktoś kto się zna na funduszach to doskonale wie, o czym 

mówię. Staramy się jak możemy oczywiście korzystać. 

   Sołtys sołectwa Słońsk – J. Cieśliński nawiązał do pisma Kola Łowieckiego „Dzik” o przywrócenie 

drogi, która zaorał p. Kołodziejczyk, ta procedura już trwa około 3 lat, a może więcej. Kiedy to będzie 

wyegzekwowane od tego człowieka. 

    Wójt wyjaśnił, że była procedura przeprowadzona ze wskazaniem granic, ale ze względu na to, że 

od roku czasu pracownik jest chory, dzisiaj zrezygnowała z pracy, jest zatrudniona inna osoba, 

wczoraj została przeprowadzona wizja w terenie, łącznie rozmowa z geodetą. Zostanie wysłane pismo 

ponaglające, jeżeli nie, to sprawa zostanie skierowane na policję. 

   Radny F. Jamniuk poruszł kwestię bezumownego korzystania z działki.  

   Radny Powiatowy – F. Jamniuk poinformował, że Radni nie brali udziału w tworzeniu budżetu, 

tylko głosowali, jak jest inaczej to proszę i pokazać wnioski Radnych, które znalazły się w budżecie.  

    Przewodnicząca Rady poruszyła temat ulicy Sikorskiego, która jest zalewana podczas nawałnic 

deszczu. 

 

 

 

      Do punktu 8. 

   Zakończenie sesji. 

   W związku z wyczerpanym porządkiem obrad Przewodnicząca Rady Gminy zakończyła posiedzenie 

XXIV zwyczajnej sesji Rady Gminy Słońsk słowami: „Zamykam posiedzenie XXIV zwyczajnej sesji 

Rady Gminy Słońsk”. 

 

Przewodnicząca Rady 

(-) Lilla Burkiewicz 

 

   Dokładny przebieg sesji znajduje się na płycie CD, która stanowi zał. do protokołu 24 sesji Rady 

Gminy Słońsk z dnia 09 czerwca 2017 r. 

 
Protokół sporządziła: 
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Karina Matuszak 

 

 

 


